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Protokół XXVIII Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 25 listopada 2021 r. 

W dniu 25 listopada  2021 r. o godz. 9.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła 

się XXVIII Sesja Rady Gminy Świercze w której udział wzięli: Wójt – Pan Adam Misiewicz, 

Skarbnik Gminy – Pani Justyna Adamska, Sekretarz Gminy – Pani Izabela Kiela, Radca 

Prawny – Pani Małgorzata Łubińska, Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, radni oraz 

sołtysi (listy obecności stanowią zał. nr 1 i 2). 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak otworzył XXVIII Sesję Rady Gminy Świercze, na 

stan 15 radnych, obecnych było 14, co stanowi quorum władne podejmowania uchwał.  

Nieobecny radny Dariusz Siemborski. 

Ad.2  

Na salę przybył radny Dariusz Siemborski. Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak 

poinformował, że ze względu na nieobecność informatyka dzisiejsze głosowania nad 

uchwałami będą przeprowadzane poprzez wywołanie nazwiska radnego, oddanie przez niego 

głosu i zapisanie oddanego głosu w imiennym wykazie głosowań.  Następnie przedstawił 

proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów  XXVI i XXVII Sesji Rady Gminy Świercze. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych 

na poprzedniej sesji. 

5. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

6. Podjęcie uchwały w/s zmiany  Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Świercze. 

7. Podjęcie uchwały  w/s zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w/s pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w/s obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2022 rok. 

10. Podjęcie  uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

11. Podjęcie  uchwały w/s ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świercze.  

12. Podjęcie uchwały w/s w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla 

Przewodniczącego Rady Gminy, radnych i przewodniczącego organu 

wykonawczego. 

13. Podjęcie uchwały w/s oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Świercze oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Świercze. 
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14. Podjęcie  uchwały w/s zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych gminnych. 

15. Podjęcie uchwały w/s przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 

Świercze na lata 2022 – 2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

16. Podjęcie  uchwały w/s w sprawie Programu współpracy Gminy Świercze z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2022. 

17. Podjęcie uchwały w/s przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Świercze na lata 2022 – 2026. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad. 

Wójt Gminy Pan Adam Misiewicz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 

10  punktu „Zajęcie stanowiska w/s wniosku o zwolnienie od podatku od nieruchomości za 

2022 rok złożonego przez Zakładu Usług Wodnych w Mławie”. Przystąpiono do głosowania 

złożonego wniosku, za jego przyjęciem głosowało 15 radnych, wniosek został przyjęty 

jednogłośnie. Następnie przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad, za jego przyjęciem 

głosowało 15 radnych, porządek został przyjęty jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania 

stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Ad.3 

Protokoły XXVI i XVII Sesji Rady Gminy Świercze zostały wyłożone na sali, jeżeli do końca 

obrad nie zostaną zgłoszone uwagi co do ich treści, zostaną one przyjęte w przedstawionej 

formie. 

Ad.4 

 Informację z pracy w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt: 

- otrzymaliśmy środki na uzupełnienie subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wodociągi w 

kwocie 330.791,00 zł i kanalizację w kwocie 2. 145.621,00 zł. Wydatkowanie planowane jest 

w 2022 r na wodociągi w Brulinach i Klukówku, kanalizacja, rozbudowa w kierunku 

Klukowa/Wyrzyk, Prusinowic i Ostrzeniewa– prace projektowe w 2022 , realizacja w 2023, 

-  otrzymaliśmy Promesę z BGK na finasowanie realizacji w ramach Polskiego Ładu  – Budowy 

budynku administracyjnego Etap II, 

- znaleźliśmy się na drugiej pozycji w rankingu gmin w powiecie pułtuskim w zakresie 

przyrostu osób zaszczepionych przeciwko Covid - 19, co dało naszej gminie kwotę 500 000,00 

zł, wniosek o przekazanie środków został złożony, a uzyskane środki planujemy wykorzystać 

na budowę boiska przy SP w Świerczach.  

- nagroda 5 000,00 zł dla SP w Świerczach  WFOŚiGW w Warszawie za działalność na rzecz 

ochrony środowiska i kształtowania postaw proekologicznych. 

- rondo Klukowo – po uzyskanych upoważnieniach projektanta DROGPOL II do uzyskania 

niezbędnych zgód i opinii w imieniu Województwa Mazowieckiego, ostateczna wersja projektu 
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złożona została do Departamentu Nieruchomości i Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego 

celem zatwierdzenia.  

- ścieżka do Klukowa i ul. Pułtuska w kierunku Prusinowic – jeszcze nie otrzymaliśmy Umowy 

o współpracy, 

- wniosek złożony do funduszy norweskich – głęboka termomodernizacja budynków szkół w 

Świerczach i Strzegocinie po ustaleniu listy rankingowej w Ministerstwie Klimatu znalazł się 

na 28 pozycji listy rezerwowej. W ocenie Wójta w związku ze wzrostem cen materiałów 

budowlanych i wykonawstwa nie ma szans na jego realizację po rozstrzygnięciu postepowań 

przez beneficjentów z listy podstawowej. Wójt zamierza ponownie złożyć wniosk po jego 

aktualizacji do najbliższego naboru w ramach Polskiego Ładu 

- w dniu wczorajszym odbył się przegląd gwarancyjny dróg gminnych zrealizowanych w 

ramach I Etapu zadania PROW w 2016 roku – stwierdzone usterki zostaną usunięte do dnia 

30.06.2022 roku 

Zamówienia publiczne: 

- odbiór i zagospodarowanie odpadów z terenu Gminy Świercze w 2022 roku - oferty są w 

trakcie oceny: 

• PPUK Pułtusk - cena netto 1203,00 zł/t, brutto 1300,00 zł/t,  

• Partner Dariusz Apelski – Warszawa – cena netto 1090,00 zł/t, brutto 1177,20 zł/t, 

• Zakład Kształtowania Terenów Zielonych Serock - cena netto 990,00 zł/t, brutto 

1069,00 zł/t, 

Następnie radni zadawali pytania do przedstawionej informacji: 

Radny Igor Nicewicz: Ile wzrośnie zakładany koszt budowy budynku urzędu w związku ze 

wzrostem cen materiałów budowlanych? Progi zwalniające w Świerczach-Siółkach i 

Ostrzeniewie, które zostały zamontowane z czego to wynika, czy były jakieś wypadki? W 

odpowiedzi Wójt poinformował, że I etap budowy – termin nie jest zagrożony natomiast koszt 

wykonania ustalany był gdy ceny już poszły w górę. Na chwilę obecną wykonawca nie 

upominał się o dodatkowe wynagrodzenie. Jeżeli chodzi o II etap to przed złożeniem wniosku 

do Polskiego Ładu kosztorysy zostały zaktualizowane. Dodatkowo w ramach II etapu 

zaplanowane jest wyposażenie budynku oraz cyfryzacja wraz z budową sieci, jego koszt to 

8.516.000,00 zł wraz z udziałem gminy. Natomiast jeżeli chodzi o progi zwalniające na drodze 

Kowalewice Włościańskie – Gnaty Szczerbaki  realizowanej w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych zostały zamontowane dwa wyniesione przejścia dla pieszych za które był 

dodatkowo punktowany wniosek. Progi w Świerczach – Siółkach  Ostrzeniewie i w 

Świeszewku  to wynik realizacji funduszu sołeckiego o którym zdecydowali mieszkańcy. 

Radny Dariusz Siemborski: Czy w ramach przetargu na odbiór odpadów  jako przedsiębiorcy 

będziemy w nim uwzględnieni  czy musimy sami zawierać umowy. W odpowiedzi Wójt 

poinformował że, przetarg dotyczy tylko odbioru odpadów od mieszkańców. Wszyscy 

przedsiębiorcy, szkoły  czy parafie nie są objęci tym systemem. Musza być zawarte odrębne 

umowy na odbiór odpadów. Wójt zobowiązał się podjąć temat z nowym odbiorcą odpadów co 

do ustalenia ceny dla szkół i przedsiębiorców z terenu gminy. 
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Radny Przemysław Ruciński: Kiedy będą pierwsze terminy podłączenia do sieci gazowej? W 

odpowiedzi Wójt poinformował, że z naszej strony wszystkie decyzje zostały wydane, z 

informacji jakie posiada to plany inwestycyjne się nie zmieniły i przyszłym roku ma być 

ciągnięta nitka od Nasielska do Świercz. Jeżeli chodzi o prawomocne pozwolenie na budowę, 

to ustalimy czy zostało już wydane.  

Następnie radna Bogumiła Fabisiak odczytała realizację uchwał podjętych na XXVII 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Świercze. 

Ad.5  

Brak złożonych interpelacji i wniosków. 

Ad.6 

Głos zabrała Pani Justyna Adamska – Skarbnik Gminy, która omówiła najważniejsze zmiany 

zachodzące w Wieloletniej Prognozie Finansowej:  

- po dokonanych zmianach zaplanowano nadwyżkę budżetu w wysokości 543.096,81 zł (środki 

na uzupełnienie subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji) która 

zostanie przeznaczona na lokatę terminową, 

- niewykorzystane wolne środki w roku 2021 wyniosą 706.058,00 zł i zostaną zaplanowane w 

latach następnych, 

- rozchody budżetu uległy zwiększeniu o kwotę 2.476.412,00 zł z tytułu lokaty terminowej 

środków przyznanych gminie na uzupełnienie subwencji ogólnej, w tym z przeznaczeniem na 

wsparcie finansowe inwestycji w zakresie wodociągów i zaopatrzenia w wodę w kwocie 

330.791,00 zł oraz z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji 

w kwocie 2.145.621,00 zł. 

- Dochody w kwocie 2.476.412,00 przeznacza się na lokaty: 

 Kwota 390.791,00 zł do dnia 31.03.2022 r. 

 Kwota 2.085.621,00 zł do dnia 31.03.2023 r. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej nie dokonano zmian w wykazie przedsięwzięć i nie 

dokonuje się nowych zobowiązań. 

Stanowisko wspólne komisji odczytała radna Bogumiła Fabisiak: komisje większością głosów 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Po odczytaniu uchwały przystąpiono do 

głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.7 

Pani Skarbnik poinformowała że szczegółowo uchwała została omówiona na posiedzeniu 

wspólnym komisji. Do najważniejszych zmian należą:  

Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 2.588.121,00 zł w tym: 

- o kwotę 1.909,00 zł z tytułu zwiększenia dotacji  z PROW 2014 – 2020 na realizację zadania 

inwestycyjnego „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świercze – etap III” 
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- o kwotę 2.476.412,00 zł z tytułu środków na uzupełnienie subwencji ogólnej z 

przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w zakresie wodociągów i zaopatrzenia w 

wodę w kwocie 330.791,00 zł oraz z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w 

zakresie kanalizacji w kwocie 2.145.621,00 zł, 

- o kwotę 109.800,00 zł z tytułu środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację 

inwestycyjnych zadań jednostek samorządu terytorialnego polegających na rozwijaniu szkolnej 

infrastruktury – „Laboratoria przyszłości”. Szkoła Podstawowa w Świerczach otrzyma kwotę 

w wysokości 79.800,00 zł natomiast szkoła Podstawowa w Strzegocinie kwotę w wysokości 

30.000,00 zł.  

Stanowisko wspólne komisji stałych przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: komisje 

większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radny Igor Nicewicz: Dlaczego zmniejszamy dochody majątkowe o kwotę 156.000,00 zł 

otrzymaną z Funduszu Dróg Samorządowych proszę o wyjaśnienie? Wyjaśnień udzielił Wójt, 

wniosek który złożyliśmy w lipcu obejmował dwa przejścia dla pieszych na ul. Parkowej i 

Wrzosowej o długości ok. 100 m. Oceniający wzywał nas do jego uzupełnienie, co zostało 

uczynione. Znaleźliśmy się na liście rankingowej beneficjentów którzy uzyskają 

dofinansowanie. Na tej podstawie został ogłoszony przetarg w wyniku którego została 

podpisana umowa z firmą „Bliźniaczek” na wykonanie zadania. Przed podpisaniem umowy o 

dofinansowanie poproszono nas o dostarczenie uchwały potwierdzającej, że droga jest drogą 

publiczną. Z uwagi na brak uchwały wniosek odrzucono a także z uwagi na wymaganą 

szerokość  chodników. Zgodnie z wytycznymi Wojewody chodnik mus mieć 2 m szerokości, 

po odliczeniu obrzeży i krawężnika zabrakło nam 15 cm do pełnej szerokości, ponadto droga 

publiczna powinna mieć pas drogowy utwardzony o szerokości 70 cm a nasz w najwęższym 

odcinku miał 40 cm. W opinii Wójta ważniejsze jest  bezpieczeństwo mieszkańców a nie nr 

drogi publicznej i jej status.  

Rady Julian Kutner: Z jakich § zostały dokonane przeniesienia na brakujące dochody 

majątkowe w związku z odrzuceniem wniosku? W odpowiedzi Pani Skarbnik poinformowała, 

że  60.000,00 zł posiadamy z tytułu odsetek, 140.000,00 zł z tytułu oszczędności, 70.000,00 zł 

z zadania inwestycyjnego budowa urzędu gminy oraz pozostała kwota została przeniesiona z 

wydatków na oczyszczalnię ścieków i jej administrowanie. 

Odczytano tytuł uchwały i przystąpiono do głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.8 

Wyjaśnień udzieliła Pani Skarbnik, ustawa o utrzymaniu i porządku w gminie narzuciła na radę 

gminy ustalenie maksymalnej kwoty dopłaty brakujących środków na pokrycie kosztów 

zagospodarowania odpadów. Jest to uchwała techniczna i zaproponowana w niej kwota 

400.000,00 zł w żaden sposób nie odzwierciedla naszej aktualnej rzeczywistości. Kwota ta jest 

nam potrzebna do zatwierdzenia sprawozdania, która nie powinna ulegać zmianie w trakcie  

roku  zmieniana. Stanowi ona zabezpieczenie gminy.  Na dzień 23 listopada br. kwota 

niedoszacowania za odbiór odpadów komunalnych wpłacanych przez mieszkańców wynosi 

114.000,00 zł. Stanowisko komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: komisje większością 

głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano tytuł uchwał i przystąpiono do 

głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
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Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak ogłosił 10 minutowa przerwę. Obrady wznowiono o 

godz. 10.19 

Ad. 9,10 i 11  

Informację w/s projektu uchwały dotyczącej obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na 2022 rok przedstawił Wójt. Na komisji radni wnioskowali o 

pozostawienie ceny żyta na dotychczasowym poziomie 49 zł za 1 dt. Przy omawianiu podatku 

od nieruchomości padały głosy aby także nie podnosić skoro rolnikom pozostawiamy podatek 

bez zmian. Po dokonaniu analizy i dyskusji proponujemy podniesienie stawki ceny żyta w 

stosunku do roku 2021 o 1 zł, tj. do poziomu 50 zł za 1 dt. Wójt przygotował szacunkowe 

zestawienie podwyżki podatków od nieruchomości które stanowią 7% wzrost.  

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych złożył wniosek o obniżenie stawki podatku od 

nieruchomości od wartości budowli z 2% do 1,5%. Z naszego punktu widzenia obiekty na 

naszym terenie są odnowione, nie wymagają aktualnie przebudowy, a przedstawione 

argumenty kwestionowania ceny wody przez PGW Wody Polskie i konieczność wyłączenia z 

ceny wody średnich remontów, które  nas nie dotykają. Dlatego też obniżenia podatku nie jest 

uzasadnione. 

Nawiązując do omawianego na początku pkt. 9 Wójt złożył wniosek o ustalenie ceny żyta do 

celów podatkowych na poziomie 50,00 zł za 1 dt.  

Radny Igor Nicewicz poprosił o przeliczenie kwotowe podwyżki ceny żyta, w odpowiedzi Wójt 

poinformował, że w stosunku rocznym będzie to kwota ok 15.000,00 zł 

Następnie Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak poddał pod głosowanie wniosek Wójta o 

podniesienie ceny skupu żyta do 50,00 zł za 1 dt – za jego przyjęciem głosowało 13 radnych, 1 

radny głosował przeciw i 1 wstrzymał się od głosu. Wniosek przyjęto większością głosów. 

Odczytano tytuł uchwały i przystąpiono do głosowania uchwały w/s obniżenia średniej ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2022 rok. za jej przyjęciem głosowało 13 

radnych, 1 radny głosował przeciw i 1 wstrzymał się od głosu. Uchwała została podjęta 

większością głosów. 

W dalszej kolejności przystąpiono do głosowania pkt. 10 - Zajęcie stanowiska w/s wniosku o 

zwolnienie od podatku od nieruchomości za 2022 rok złożonego przez Zakład Usług Wodnych 

w Mławie –  za negatywnym rozpatrzeniem wniosku głosowało 15 radnych.  

Następnie przystąpiono do głosowania wniosku Wójta do uchwały w/s określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości z 7% wzrostem. Za jego przyjęciem głosowało 11 radnych, 

2 radnych głosowało przeciw i 2 wstrzymało się od głosu. Wniosek został przyjęty większością 

głosów. Następnie odczytano tytuł uchwały i przystąpiono do głosowania, za jej przyjęciem 

głosowało 11 radnych, 2 radnych głosowało przeciw i 2 wstrzymało się od głosu. Uchwała 

został podjęta większością głosów. 

Ad.12 

Uchwałę w/s ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świercze przedstawiła Pani Izabela Kiela 

– Sekretarz Gminy. Omówiła wysokość stawek minimalnych i maksymalnych zgodnych z 

ustawą o samorządzie gminnym oraz wydanym rozporządzeniem Rady Ministrów w sprawie 
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wynagradzania pracowników samorządowych. Na posiedzeniu wspólnym komisji stałych 

zaproponowano następujące stawki: 

ustalono wynagrodzenie brutto w wysokości 17.523,00 zł, składające się z: 

- wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 9225,00 zł, 

- dodatek funkcyjny w wysokości 2835,00 zł, 

- dodatek specjalny w wysokości 30% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego w 

wysokości 3618,00 zł 

- dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego w wysokości 

1845,00 zł, komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, 

Radny Igor Nicewicz: Jak to wpłynie na budżet gminy i czy jesteśmy w stanie ta kwotę 

udźwignąć? W odpowiedzi Pani Skarbnik poinformowała, że część środków została 

zabezpieczona w planie budżetu na chwilę obecną brakuje ok 30.000,00 zł. Ale widząc jak 

odbywają się przetargi będziemy w stanie z oszczędności pokryć brakującą kwotę. Po 

odczytaniu tytułu uchwały przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 10 

radnych, 2 głosowało przeciw i 3 wstrzymało się od głosu. Uchwała została podjęta 

większością głosów.  

Ad.13 

Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla Przewodniczącego Rady 

Gminy, radnych i przewodniczącego organu wykonawczego przedstawiła pani Agnieszka 

Dębska. Zgodnie z art. 25 ust. 4,6 i 8 oraz art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym, na zasadach ustalonych przez radę gminy radnym przysługują diety. W 

gminie poniżej 15 tys. mieszkańców świadczenie radnych nie może przekroczyć 50% 

maksymalnej wysokości diety czyli kwoty 2147,30 zł. Na posiedzeniu wspólnym komisji 

stałych w dniu 23 listopada 2021 r. większością głosów zaproponowano następujące wysokości 

diet: 

-  miesięczna dieta dla przewodniczącego rady – 1740,00 zł 

- dieta dla radnego za udział w sesjach oraz komisjach  – 300,00 zł, 

- dieta dla sołtysa za udział w sesjach – 150,00 zł,  

Stawki diet obowiązywać będą po 14 dniach od dnia ogłoszenia uchwały w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego z mocą obowiązująca od 1 listopada 2021 r. 

Głos zabrał radny Julian Kutner, stwierdził iż z podwyżką wynagrodzenia Wójta nie ma co 

dyskutować gdyż jest ona odgórnie podyktowana ustawą. Natomiast jeżeli chodzi o podwyżki 

dla radnych i sołtysów to będzie przeciwny tej uchwale, gdyż jego zdaniem obecne stawki są 

wystarczające i nie chce dodatkowo obciążać budżetu gminy chociażby z uwagi na brak zgody 

i możliwości na podniesienie kwoty z 1000,00 zł do 10.000,00 zł na realizację programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi. Ponadto na podwyżki nie dostajemy 

dodatkowych środków, musimy je pokryć ze środków własnych. 

Odczytano projekt uchwały, za jej przyjęciem głosowało 8 radnych, 5 radnych głosowało 

przeciw i 2 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała został podjęta większością głosów.  

Ad.14  

Uchwałę w/s oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Świercze oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
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Gminy Świercze przedstawił Wójt. Ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

nakłada na Radę raz w ciągu kadencji dokonania oceny aktualności studium i miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. Analiza została przygotowana przez firmę 

Aspectus, uzyskała pozytywną opinię Gminnej Komisji Urbanistyczno – Architektonicznej, z 

uwagi na bardzo obszerny materiał, dokumenty zostały zamieszczone na stronie Urzędu. 

Stanowisko wspólne komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak : komisje większością 

głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Głos zabrał radny Igor Nicewicz: Wyraził swoje uznanie do uchwalanej aktualizacji, jego 

zdaniem wydawanie WZ-tek nie rozwiąże nam problemu powstawania rozproszonych osiedli 

do których za chwilę będzie trzeba doprowadzić wodę czy kanalizację. Jak najbardziej jest za 

uchwalaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i popiera uchwalenie jej 

aktualizacji. 

Radny Julian Kutner poprosił o wyjaśnienie złożonych wniosków w miejscowości Bruliny – 

magazynowanie odpadów oraz wniosku dotyczącego działek w Klukowie – rozszerzenie w 

zakresie składowania i budowy kompostowni odpadów zielonych. W odpowiedzi Wójt 

poinformował, że w obowiązującym studium działka w Brulinach obejmowała obszar 11 ha 

jako obszar przemysłowy, właściciel działki zwrócił się z wnioskiem o zmniejszenie tej 

powierzchni do 2 ha. Zakład istnieje i zajmuje się przetwarzaniem odpadów plastikowych. 

Jeżeli chodzi o działki w Klukówku to złożony wniosek odnośnie budowy kompostowni został 

negatywnie zaopiniowany, jednak około 2004 – 2006 roku zostały wydane warunki zabudowy 

dla tego terenu -  gospodarowanie i składowanie odpadów i w chwili obecnej nie możemy 

przywrócić go do terenu leśnego nie narażając gminy na olbrzymie odszkodowania. Odczytano 

uchwałę i przystąpiono do głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Adamiak ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono ponownie o godz. 11.34. 

Ad.15 

Wójt poinformował, że uchwała w/s zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych gminnych 

to pokłosie nie otrzymanego dofinansowania na modernizację przebudowy ulicy w zakresie 

przejść dla pieszych na ul. Parkowej i ul. Wrzosowej oraz wymogu posiadania statusu dróg 

publicznych. W dniu 9 listopada 2021 r. wystąpiono o wydanie opinii do Zarządu Powiatu w 

Pułtusku, który to uchwałą pozytywnie zaopiniował zaliczenie wymienionych ulic w uchwale 

do kategorii dróg gminnych publicznych. Stanowisko wspólne komisji przedstawiła radna 

Bogumiła Fabisiak: komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano tytuł 

uchwały i przystąpiono do głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie. 

Ad.16 

Uchwałę w/s przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Świercze na lata 2022 – 

2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w 

tym trybu konsultacji omówił Wójt. W roku 2021 kończy się okres obowiązywania aktualnej 

strategii. W wyniku zmiany ustawy o zasadach prowadzenia polityki rozwoju jak również 

możliwość pozyskiwania funduszy ze środków unijnych konieczne jest opracowanie nowego 

dokumentu . Prawie przy każdym składanym wniosku o dofinansowanie taki dokument jest 

niezbędny. Ponadto dokument będzie opracowywany przy szerokim udziale społecznym. Wójt 

zwrócił się między innymi do Stowarzyszenia Emerytów i Rencistów, Towarzystwa Przyjaciół 

Rzek Turki i Tatarki, Warsztatów Terapii Zajęciowej w Świeszewie, straży, jednostek 

organizacyjnych o udział w tworzeniu Strategii. Do opracowania dokumentu Wójt zaprasza 
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także Radnych Gminy. Stanowisko wspólne komisji przedstawiła Bogumiła Fabisiak: komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano tytuł uchwały i przystąpiono do 

głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.17 

 Uchwałę w/s w sprawie Programu współpracy Gminy Świercze z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022 przedstawiła Pani 

Agnieszka Dębska. Program ten uchwalany jest przez Radę Gminy na kolejny rok. Projekt 

programu został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu oraz na BIP-ie w celu 

przeprowadzenia konsultacji społecznych, które odbyły się w terminie od dnia 28 października 

2021 r. do 10 listopada 2021 r. w wyznaczonym terminie nie wpłynęły żadne uwagi ani 

propozycje zmian. W roku przyszłym na realizację programu zaplanowano środki w wysokości 

1000,00 zł. Stanowisko wspólne komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: komisje 

większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głos zabrał Julian Kutner, poinformował zgromadzonych że na komisji wspólnej złożył 

wniosek o wzrost środków na finansowanie tego programu do kwoty 10.000,00 zł aby ten 

program mógł realnie funkcjonować.  

Głos zabrał także Wójt który oznajmił, że po rozmowie z Panią Skarbnik są w stanie 

zabezpieczyć środki w wysokości 10.000,00 zł na realizację tego programu. W projekcie 

budżetu na 2022 w planie jest 1000,00 zł w związku z powyższym Wójt  musi zgłosić na sesji 

autopoprawkę do projektu budżetu. Ponadto Wójt poinformował, że widzi dwa kierunki działań 

gdzie w ramach programu można byłby ogłosić konkursy. Jeden to podnoszenie świadomości 

mieszkańców odnośnie segregacji odpadów a drugi to wymiana piecy i dbanie o otaczające nas 

środowisko.  

Przegłosowano wniosek Pana Juliana Kutnera o wzrost środków na realizacje programu do 

kwoty 10.000,00 zł. Za jego przyjęciem głosowało  13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 

głosu. Wniosek został przyjęty większością głosów. Następnie odczytano tytuł uchwały i 

przystąpiono do głosowania. Za przyjęciem zaproponowanej uchwały głosowało 13 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała została podjęta większością głosów.  

Ad.18 

Wójt poinformował, że obecny  programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Świercze obowiązuje do końca roku. W związku z powyższym  jesteśmy zobligowani do 

przyjęcia programu na kolejne lata. Program obrazuje stan naszego zasobu lokali 

mieszkaniowych i lokali socjalnych. Został w nim określony stan lokali jak również potrzeby 

w zakresie bieżącego utrzymania i remontów. Dokument określa również politykę czynszową, 

w roku 2021 wpływy z czynszów wyniosły 43.814,14 zł, wydatki 39.744,00 zł w tym wydatek 

inwestycyjny – zakup i montaż oczyszczalni przydomowej w wysokości 19.757,00 zł. w roku 

przyszłym plan dochodu z tytułu czynszów za lokale mieszkaniowe wynosi 55.000,00 zł a 

wydatki 21.710,00 zł. Stanowisko wspólne komisji odczytała radna Bogumiła Fabisiak: 

komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano tytuł uchwały i przystąpiono do 

głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała został podjęta jednogłośnie. 

Ad.19.  

Wolne wnioski: 

Radny Igor Nicewicz: Czy zdążył pan sprawdzić znaki drogowe na ul. Topolowej i na osiedlu? 

W odpowiedzi Wójt poinformował, że w dniu wczorajszym przy okazji przeglądu 

gwarancyjnego, dokonano oględzin. Faktycznie projektant stwierdził, że aby była prawidłowa 

organizacja ruchu to przed każdą ulicą wewnętrzną od strony ul. Zwycięstwa powinien stać 
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znak z pierwszeństwem przejazdu. Uwaga Pana radnego jest jak najbardziej trafna i faktycznie 

trzeba dokonać zmiany. 

Radna Karolina Sikorska: Czy został zrealizowany Fundusz sołecki i czy coś wiadomo o 

nakładkach na drodze Prusinowice – Kościesze? W odpowiedzi Wójt poinformował, że w 

ramach funduszu sołeckiego nie wszystkie zadania zostały wykonane. Do wykonania został 

rów w Kościeszach, zadaszenie w Chmielewie - prace trwają, figurka oraz oczyszczenie rowu 

na Wyrzykach, wykonanie ogrodzenia przy figurce w Świerczach – Siółkach, w Kowalewicach 

Nowych oświetlenie uliczne a Kowalewicach Włościańskich dowiezienie kruszywa przy 

stawie. Jeżeli chodzi o nakładki na drodze Prusinowice – Kościesze to z informacji jakie 

posiada Wójt wynika, że na ten rok nie ma środków finansowych na realizacje nakładek. 

Ponadto zgłosił do dyrektora ZDP drogę Klukowo – Kałęczyn aby sprowadzić wykonawcę i 

dokonać naprawy usterek. 

Ad:20 

Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Świercze Przewodniczący Wiesław Adamiak zakończył o 

godz. 12.11. 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

               Wiesław Adamiak 
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    Agnieszka Dębska 

 


